
 

Zápis č. 36 

ze schůze Výboru ČBF, která se konala dne 6. 5. 2025  

Přítomni: Z. Bříza, T. Kotrč, P. Vrážel, J. Welsch, J. Kadlec, I. Lukš, M. Matoulek, P. Čeněk 

Omluveni: - 

DOR: P. Sušer – místopředseda 

Hosté: M. Jakeš, Š. Sedlařík 

Program schůze výboru: 

1. Kontrola zápisu jednání Výboru ze dne 7.4.2025 

2. Schválení plánu práce Výboru ČBF 2025/2026 

3. Odměny komisařů ČBF v soutěžích NBL a ŽBL pro sezónu 2025/2026 

4. Různé 

 

Výbor ČBF přijal návrh, aby předsedajícím schůze byl 1. místopředseda ČBF Z. Bříza. 

36.1  Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 7.4.25 

 

 

Bod programu: 32.5.6, Revize a návaznost aktuálních dokumentů ČBF a ALK 

Datum Informace 

20.1.2025 

Členové Výboru po debatě na jednání konaného dne 21.8.24 konstatovali potřebu 

hlubší revize, zjednodušení a provázanosti dokumentů ČBF a ALK. Výbor na základě 

tohoto konstatování pověřil T. Kotrče, I. Lukše a Z. Břízu vypracováním návrhu revize 

dokumentů ČBF a ALK. Výbor se na dnešním jednání znovu problematikou zabýval. 

Pověření členové Výboru informovali o probíhajících pracích ve spolupráci s externími 

právníky a o možných závěrech a doporučení zadané revize. 

Výbor zprávu přijal. 

15.2.2025 

Z. Bříza a T. Kotrč informoval členy Výboru, že na úkolu pracují. Do pracovního týmu 

přizvali pana JUDr. Supa a pana Ing. Stejskala. Probíhá vzájemné sdílení dokumentů a 

podkladů k formulaci závěru. Blíží do poslední fáze a plán práce je takový, aby do konce 

března byl hotový výstup, o kterém bude Výbor následně informován. 

17.3.2025 

V návaznosti na dosavadní jednání pracovního týmu byl prezentován a diskutován 

záměr fúze společnosti Česko dribluje s.r.o. do ČBF s.r.o. a následného vkladu 

marketingových práv a dále návrh statutu Soutěžní komise Ředitelství NBL.  

Výbor zprávu přijal a pověřil Z. Břízu, T. Kotrče a I. Lukše k pokračování naplňování 

představeného záměru fúze a dále k dopracování návrhu statutu, tak aby tento mohl 

být dále jednán na příštím jednání Výboru. 



 

7.4.2025 

Z. Bříza, T. Kotrč a I. Lukš informovali Výbor o postupu pověřeného úkolu. Byl 

vypracován návrh statutu Soutěžní řídící komise NBL (SŘK), která by měla být řídícím 

orgánem NBL. Návrh statutu SŘK NBL byl zaslán všem členům ALK a byl prezentován a 

diskutován na řádném jednání ALK dne 25.3.2025. Členové ALK mají možnost poslat 

připomínky, návrhy změn či protinávrhy písemnou formou do 30.4.2025. Následně 

bude návrh statutu projednán Výborem ČBF na květnovém jednání.  

T. Kotrč, I. Lukš a P. Vrážel informovali, že fúze společnosti Česko dribluje s.r.o. do ČBF 

s.r.o probíhá dle předem stanoveného plánu.  

Výbor zprávu přijal. 

6.5.2025 

T. Kotrč informoval členy Výboru, že k navrženému znění Statutu Soutěžní řídící 

komise NBL představenstvo ALK neobdrželo ke 30.4.2025 od klubů žádné návrhy či 

protinávrhy změn písemnou formou, ke kterým byly na posledním jednání ALK dne 

25.3.2025 kluby vyzvány. Některé kluby zaslaly návrh na odklad schválení tohoto 

dokumentu fakticky až od sezóny 2026/27, a to z důvodu dovolby předsedy ČBF. 

Následně, dne 5.5.2025, zaslal věcný návrh úpravy dokumentu klub Era Basketbal 

Nymburk. Výbor se po diskusi shodl, že dokument řeší systémové nastavení řízení 

soutěže, které není na osobě předsedy ČBF přímo závislé.  

Výbor pověřit T. Kotrče dokument znovu projednat s členy ALK na jednání dne 

13.5.2025, včetně projednání obdrženého věcného návrhu úpravy dokumentu.  

Výbor konstatoval, že na svém příštím jednání projedná finální znění Statutu 

Soutěžní řídící komise NBL a projedná Rozpis soutěže NBL 25/26. 

I. Lukš informoval o průběhu fúze společnosti Česko dribluje s.r.o. do ČBF s.r.o., 

v současné době je zveřejněný projekt a upozornění věřitelům ve sbírce listin obou 

společností a dne 26.5.2025 proběhne hlasování o schválení fúze za účasti notáře. 

Právní účinky fúze jsou plánovány od 1.6.2025. 

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

Bod programu: 36.5.2, Metodika rozdělení financí do Oblastí ČBF od 2025 

Datum Informace 

17.3.2025 

ČBF na svých jednání s Oblastmi ČBF opakovaně projednával metodiku rozdělení 

příspěvků ČBF do Oblastí. Společným cílem je pozměnit metodiku rozdělení tak, aby 

byla co nejkomplexnější a pokrývala více aspektů.  

Výbor projednal nový návrh metodiky rozdělení, který má tři alokační pilíře. První 

(„Fixní“) alokuje částku 1 mil. Kč a bude Oblastem rozdělen stejným poměrem. Druhý 

pilíř („Členský“) alokuje částku 2 mil. Kč, která bude Oblastem rozdělena poměrově na 

základě vybraných členských příspěvků v dané Oblasti. Třetí pilíř („Sportovní“) alokuje 



 

částku 2 mil. Kč, která bude Oblastem rozdělena poměrově na základě členské 

základny daných věkových kategorií, trenérů a rozhodčích s tím, že kategorie U14-U19, 

která je pro výchovu reprezentace důležitá, trenéři a rozhodčí jsou pro účely rozdělení 

násobeny koeficientem 1,5 oproti ostatním kategoriím s hodnotou koeficientu 1. 

Rozdělení financí na rok 2025 bude provedeno na základě dat z konce roku 2024. 

Metodika do budoucna počítá s aktualizací dat ke konci každého kalendářního roku.  

Výbor po projednání návrh nové metodiky rozdělení příspěvku ČBF do Oblastí ČBF 

schválil.  

Výbor pověřil M. Šoba a Z. Břízu zpracováním dat a přípravou podkladů, tak aby mohla 

být vytvořena tabulka rozdělení financí na rok 2025 do Oblastí ČBF na základě 

schválené metodiky.  

7.4.2025 

M. Šob a Z. Bříza prezentovali Výboru data a podklady, které byly promítnuty do 

tabulky rozdělení příspěvků do Oblastí ČBF pro rok 2025 na základě již schválené 

dlouhodobé metodiky rozdělení příspěvků ČBF.  

Výbor po projednání schválil celkovou alokaci určenou pro rozdělení Oblastem ČBF ve 

výši 5.5 mil. Kč. První pilíř („Fixní“) alokuje částku 1 mil. Kč a bude Oblastem ČBF 

rozdělen stejným poměrem. Druhý pilíř („Členský“) alokuje částku 1 mil. Kč, která bude 

Oblastem ČBF rozdělena poměrově na základě vybraných členských příspěvků v dané 

Oblasti. Třetí pilíř („Sportovní“) alokuje částku 3.5 mil. Kč, která bude Oblastem ČBF 

rozdělena poměrově na základě členské základny daných věkových kategorií, trenérů 

a rozhodčích: 

Kategorie U10-U13, koeficient 1 
Kategorie U14 – U19, koeficient 1.5 
Dospělí, koeficient 0.5 
Trenéři, koeficient 1.5 
Rozhodčí, koeficient 1 

Výbor pro projednání návrh na rozdělení financí do Oblastí ČBF schválil. 

Výbor pověřil Z. Břízu, M. Šob a I. Lukše jednáním s Oblastmi Karlovy Vary a Západní 

Čechy na téma finanční a sportovní udržitelnosti. 

6.5.2025 

Pověření členové Výboru a GS informovali o průběhu společného jednání s Oblastmi 

Karlovy Vary a Západní Čechy na téma finanční a sportovní udržitelnosti. Po diskusi 

bylo vedení obou Oblastí informováno o záměru budoucího sloučení obou Oblastí 

a požádáno o zahájení jednání, která se zaměří na shodu ve vedení sloučené Oblasti 

a sportovní náplni tak, aby nedošlo k poškození klubových zájmů. Obě Oblasti 

potvrdily, že budou informovat o této skutečnosti své členy v rámci svých 

nadcházejících Valných hromad. 

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

 



 

36.2  Schválení plánu práce Výboru ČBF 2025/2026 

Bod programu: 36.2, Schválení plánu práce Výboru ČBF 2025/26 

Datum Informace 

6.5.2025 

Výbor projednal návrh plánu práce Výboru pro období květen 2025 až duben 2026. 

Diskutoval jeho obsah a časové souvislosti. 

Výbor schválil plán práce Výboru ČBF pro období od května 2025 do dubna 2026.  

 ÚKOL SPLNĚN 

36.3   Odměny komisařů ČBF v soutěžích NBL a ŽBL od sezóny 2025/26 

Bod programu: 36.3, Odměny komisařů ČBF v soutěžích NBL a ŽBL od sezóny 2025/26 

Datum Informace 

6.5.2025 

M. Šob předložil podklad k vývoji odměn komisařů ČBF v čase, jejich porovnání 

s odměnou rozhodčích NBL a ŽBL a soutěžemi FIBA. Předložil návrh na zvýšení odměn 

pro komisaře ČBF v soutěžích NBL a ŽBL od sezóny 2025/26, které budou uvedeny 

v Rozpisech NBL a ŽBL pro sezónu 2025/26. 

Výbor po projednání návrh přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

36.4  Různé  

 

Bod programu: 36.4.1: Schválení převodu členů z TJ Sokol Pražské předměstí do Královští sokoli 

Hradec Králové - Basketbal z.s 

Datum Informace 

6.5.2025 

Výbor obdržel žádost TJ Sokol Pražské předměstí, IČO: 00865249 o převod hráčů 

a soutěží klubu do klubu Královští sokoli Hradec Králové – Basketbal z.s., 

IČO: 21415528, který je jeho nástupnickou organizací ve věcech sportovních.  

Výbor žádost odsouhlasil s odloženou účinností navázanou na uhrazení všech závazů 

TJ Sokol Hradec Pražské předměstí vůči ČBF a ČBF s.r.o. a doložení vzájemného 

vyrovnání obou klubů. 

 ÚKOL SPLNĚN 



 

Bod programu: 36.4.2: Oficiální podání kandidatury na pořádání kvalifikační skupiny o postup na 

Mistrovství světa žen, březen 2026 

Datum Informace 

6.5.2025 

Z. Bříza a M. Šob informovali členy Výboru ČBF o probíhajících jednáních s Národní 

sportovní agenturou (NSA) nad systémem financování organizace jedné ze čtyř 

skupiny kvalifikace o Mistrovství světa, která by se měla konat v březnu 2026 

v Jihlavě.  

V rámci včasné žádosti a dobrých vztahů již FIBA potvrdila přidělení organizace 

a žádá o závazné podepsání dohod s hostitelskou zemí (Host Nation Agreement).  

Na základě několika jednání s NSA konstatují zástupci ČBF, že aktuální znění výzvy 

Významná sportovní akce 2025 (VSA), která je určena pro žádosti o finanční podporu 

NSA do výše maximálně 70 % celkových nákladů, neumožňuje podat žádost o dotaci 

na akci, která je kvalifikací, a ne šampionátem samotným. Nová výzva VSA pro rok 

2026 bude vypsána pravděpodobně v listopadu 2025, přičemž do doby vypsání nové 

výzvy nemůže ČBF předpokládat, že podmínky nové výzvy budou upraveny a bude 

možné podat žádost o dotaci i na akci, která je kvalifikací. NSA sice opakovaně 

vyjádřila podporu myšlence konání této kvalifikace v Jihlavě, ale současně není 

schopna dát garanci podpory ani písemné stanovisko k úpravě podmínek výzvy či 

spolupodepsat Host Nation Agreement. 

Výbor po projednání konstatoval, že za daných okolností by závazné potvrzení 

organizace této akce představovalo významné riziko, kdy bez finanční pomoci státu 

by organizace akce tohoto druhu nepřiměřeně zatížila rozpočet ČBF.  

Výbor z výše uvedených důvodů neschválil podání závazného potvrzení organizace 

kvalifikace o Mistrovství světa žen FIBA v březnu 2026 v Jihlavě. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 36.4.3: Přihláška za člena ČBF – Basketball Újezd nad Lesy, z.s. 

Datum Informace 

6.5.2025 Výbor přijal klub Basketball Újezd nad Lesy, z.s. za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 36.4.4: Přihláška za člena ČBF – MS Basketball Academy, z.s. 

Datum Informace 



 

6.5.2025 Výbor přijal klub MS Basketball Academy, z.s. za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 36.4.5: Přihláška za člena ČBF – Tělocvičná jednota Sokol Radotín 

Datum Informace 

6.5.2025 Výbor přijal klub Tělocvičná jednota Sokol Radotín za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

 

Bod programu: 36.4.6: Nákup výsledkových tabulí (LED) pro potřeby reprezentačních utkání  

Datum Informace 

6.5.2025 

Z. Bříza a M. Šob informovali Výbor o potřebě zapůjčení nebo pořízení výsledkových 

tabulí (LED panelů) určených pro pořádání nadcházejících šampionátů FIBA v ČR. 

Vzhledem ke kumulaci šampionátů byl proveden průzkum trhu, ze kterého vyplývá, 

že je náklady na pronájem budou ve výsledku obdobné, jako náklady na pořízení do 

majetku ČBF.  

Výbor návrh projednal a odsouhlasil pořízení dvou výsledkových tabulí (LED panelů) 

do majetku ČBF s.r.o., které budou zakoupeny z rozpočtu ČBF s.r.o pro rok 2025.  

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 36.4.7: Vedoucí týmu U20 žen – Tea Samouk 

Datum Informace 

6.5.2025 

J. Večerka a R. Landa předložili ke schválení návrh na jmenování vedoucí týmu žen 

U20 - Tea Samouk. Doposud tuto činnost vykonával J. Večerka. 

Výbor po projednání jmenoval Teu Samouk na pozici vedoucí týmu žen U20. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 



 

Bod programu: 36.4.8: Soutěže a soupisky utkání v Leris 

Datum Informace 

6.5.2025 

M.Šob předložil Výboru časovou osu komunikace od ČBF směrem k Oblastem, STK 

Oblastí a klubům ve věci řádného zadávání dat ze soutěží do systému Leris. Vyplývá 

z ní pravidelná informovanost o povinnosti mít všechny soutěže od sezony 2024/25 

zavedeny v Leris a u každého utkání mít uveden minimálně výsledek a soupisku 

hráčů daného utkání. Přesto konstatoval, že existují oblastní soutěže, kde se tak 

neděje. Data o aktivitě členské základny jsou klíčová pro dotační tituly NSA 

svazového i klubového charakteru. 

Výbor situaci diskutoval, konstatoval důležitost dodržení pokynu ČBF a připustil 

případné sankce v případě nedodržení. Bude znovu informovat členskou základnu na 

květnové Valné hromadě a tématem se bude znovu zabývat na příštím jednání 

Výboru. 

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

 

Bod programu: 36.4.9: Odměny 3x3 - změna systému 

Datum Informace 

6.5.2025 

I. Lukš a M. Šob prezentovali návrh změn, které doporučují Výboru provést 

v dokumentu Pokyn Výboru ČBF - Pravidla odměňování v rámci ČBF. Navrhované 

změny se týkají výhradně basketbalu 3x3.  

Výbor navrhované změny projednal a aktualizované znění dokumentu Pokyn Výboru 

ČBF - Pravidla odměňování v rámci ČBF přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Příští schůze Výboru ČBF se uskuteční v úterý 26. 5. 2025 od 12:00 hod. v kancelářích ČBF, Voctářova 

2449/5, Praha 8. 

 

Zapsal: M. Šob, generální sekretář    Schválil: Z. Bříza, předsedající schůze 


